The Seventh Sunday after Epiphany
O Lord, you have taught us that without love whatever we do is worth nothing : Send your Holy Spirit and pour into our hearts your greatest gift, which is love, the true bond of peace and of all virtue, without which whoever lives is accounted dead before you. Grant this for the sake of your only Son Jesus Christ, who lives and reigns with you and the Holy Spirit, one God, now and for ever. Amen. 

The Book of Leviticus 19: 1-2, 9-18
The Lord spoke to Moses, saying: Speak to all the congregation of the people of Israel and say to them: You shall be holy, for I the Lord your God am holy. When you reap the harvest of your land, you shall not reap to the very edges of your field, or gather the gleanings of your harvest. You shall not strip your vineyard bare, or gather the fallen grapes of your vineyard; you shall leave them for the poor and the alien: I am the Lord your God. You shall not steal; you shall not deal falsely; and you shall not lie to one another. And you shall not swear falsely by my name, profaning the name of your God: I am the Lord. You shall not defraud your neighbor; you shall not steal; and you shall not keep for yourself the wages of a laborer until morning. You shall not revile the deaf or put a stumbling block before the blind; you shall fear your God: I am the Lord. You shall not render an unjust judgment; you shall not be partial to the poor or defer to the great: with justice you shall judge your neighbor. You shall not go around as a slanderer among your people, and you shall not profit by the blood of your neighbor: I am the Lord. You shall not hate in your heart anyone of your kin; you shall reprove your neighbor, or you will incur guilt yourself. You shall not take vengeance or bear a grudge against any of your people, but you shall love your neighbor as yourself: I am the Lord.

Psalm  119: 33 - 40
33  
Teach me, O LORD, the way of your statutes, *

 

and I shall keep it to the end.

34  
Give me understanding, and I shall keep your law; *

 

I shall keep it with all my heart. 

35  
Make me go in the path of your commandments, *

 

for that is my desire. 

36  
Incline my heart to your decrees *

 

and not to unjust gain. 

37  
Turn my eyes from watching what is worthless; *

 

give me life in your ways. 

38  
Fulfill your promise to your servant, *

 

which you make to those who fear you. 

39  
Turn away the reproach which I dread, *

 

because your judgments are good. 

40  
Behold, I long for your commandments; *

 

in your righteousness preserve my life.
The First Epistle to the Corinthians   3: 10-11, 16-23
According to the grace of God given to me, like a skilled master builder I laid a foundation, and someone else is building on it. Each builder must choose with care how to build on it. For no one can lay any foundation other than the one that has been laid; that foundation is Jesus Christ. Do you not know that you are God’s temple and that God’s Spirit dwells in you? If anyone destroys God’s temple, God will destroy that person. For God’s temple is holy, and you are that temple. Do not deceive yourselves. If you think that you are wise in this age, you should become fools so that you may become wise. For the wisdom of this world is foolishness with God. For it is written, “He catches the wise in their craftiness,” and again, “The Lord knows the thoughts of the wise, that they are futile.” So let no one boast about human leaders. For all things are yours, whether Paul or Apollos or Cephas or the world or life or death or the present or the future—all belong to you, and you belong to Christ, and Christ belongs to God.


The Gospel  according to Matthew   5: 38 - 48 
Jesus said , “You have heard that it was said, ‘An eye for an eye and a tooth for a tooth.’ But I say to you, Do not resist an evildoer. But if anyone strikes you on the right cheek, turn the other also; and if anyone wants to sue you and take your coat, give your cloak as well; and if anyone forces you to go one mile, go also the second mile. Give to everyone who begs from you, and do not refuse anyone who wants to borrow from you. “You have heard that it was said, ‘You shall love your neighbor and hate your enemy.’ But I say to you, Love your enemies and pray for those who persecute you, so that you may be children of your Father in heaven; for he makes his sun rise on the evil and on the good, and sends rain on the righteous and on the unrighteous. For if you love those who love you, what reward do you have? Do not even the tax collectors do the same? And if you greet only your brothers and sisters, what more are you doing than others? Do not even the Gentiles do the same? Be perfect, therefore, as your heavenly Father is perfect. “

顯 現 後 第 七 主 日
祝 文 

主啊，你曾教訓我們，凡我們所做的事，若是沒有愛心，就沒有益處：因為愛心是平安的根本，是萬德的泉源，人若沒有愛心，在主面前雖生猶死；求主差遣聖靈，將主愛的寶貴恩賜，充滿我們的心。更求主因著獨生聖子耶穌基督，應允我們的禱告，但願聖子和聖父、聖靈、惟一上帝，一同永生，一同掌權，同享尊榮，永無窮盡。 阿 們 。
利 未 記   19: 1-2, 9-18
耶和華對摩西說：你曉諭以色列全會眾說：你們要聖潔，因為我耶和華你們的上帝是聖潔的。 在你們的地收割莊稼，不可割盡田角，也不可拾取所遺落的。不可摘盡葡萄園的果子，也不可拾取葡萄園所掉的果子，要留給窮人和寄居的。我是耶和華你們的上帝。你們不可偷盜，不可欺騙，也不可彼此說謊。不可指著我的名起假誓，褻瀆你上帝的名。我是耶和華。不可欺壓你的鄰舍，也不可搶奪他的物。雇工人的工價，不可在你那裡過夜留到早晨。不可咒罵聾子，也不可將絆腳石放在瞎子面前，只要敬畏你的上帝。我是和耶和華。你們施行審判，不可行不義，不可偏護窮人，也不可重看有勢力的人，只要按著公義審判你的鄰舍。不可在民中往來搬弄是非，也不可與鄰舍為敵，置之於死。我是耶和華。不可心裡恨你的弟兄；總要指摘你的鄰舍，免得因他擔罪。不可報仇，也不可埋怨你本國的子民，卻要愛人如己。我是耶和華。

詩  篇     119: 33 - 40
33
耶和華啊，求你將你的律例指教我，



我必遵守到底！
34
求你賜我悟性，我便遵守你的律法，



且要一心遵守。
35
求你叫我遵行你的命令，*



因為這是我所喜樂的。
36
求你使我的心趨向你的法度，*



不趨向非義之財。
37
求你叫我轉眼不看虛假，*



又叫我在你的道中生活。
38
你向敬畏你的人所應許的話，*



求你向僕人堅定！
39
求你使我所怕的羞辱遠離我，*



因你的典章本為美。
40
我羨慕你的訓詞；*



求你使我在你的公義上生活！
哥 林 多 前 書    3:10 - 11,16 - 23
我照上帝所給我的恩，好像一個聰明的工頭，立好了根基，有別人在上面建造，只是各人要謹慎怎樣在上面建造。因為那已經立好的根基就是耶穌基督，此外沒有人能立別的根基。豈不知你們是上帝的殿，上帝的靈住在你們裡頭嗎？若有人毀壞上帝的殿，上帝必要毀壞那人，因為上帝的殿是聖的，這殿就是你們。人不可自欺。你們中間若有人在這世界自以為有智慧，倒不如變作愚拙，好成為有智慧的。因這世界的智慧，在上帝看是愚拙。如經上記著說：『主叫有智慧的，中了自己的詭計。』又說：『主知道智慧人的意念是虛妄的。』所以無論誰，都不可拿人誇口，因為萬有全是你們的。或保羅，或亞波羅，或磯法，或世界，或生，或死，或現今的事，或將來的事，全是你們的。並且你們是屬基督的，基督又是屬上帝的。

馬 太 福 音  5: 38 - 48
耶穌說: 『你們聽見有話說：「以眼還眼，以牙還牙。」只是我告訴你們：不要與惡人作對。有人打你的右臉，連左臉也轉過來由他打；有人想要告你，要拿你的裡衣，連外衣也由他拿去；有人強逼你走一里路，你就同他走二里；有求你的，就給他；有向你借貸的，不可推辭。你們聽見有話說：「當愛你的鄰舍，恨你的仇敵。」只是我告訴你們：要愛你們的仇敵，為那逼迫你們的禱告。這樣，就可以作你們天父的兒子，因為衪叫日頭照好人，也照歹人；降雨給義人，也給不義的人。你們若單愛那愛你們的人，有甚麼賞賜呢？就是稅吏不也是這樣行嗎？你們若單請你弟兄的安，比人有甚麼長處呢？就是外邦人不也是這樣行嗎？所以你們要完全，像你們的天父完全一樣。』
